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GABRIEL PURICE, BRM:

“Iulian Iancu vrea naþionalizarea pieþei
BRM”
l Septimiu Stoica: “Parlamentarii din Comisia pentru industrii au aprobat
o lege cu dedicaþie directã pentru un SA”

Impunerea prin lege ca tranzac-
þionarea gazelor naturale sã se
facã printr-un singur operator,

respectiv OPCOM, pune probleme
de concurenþã ºi reprezintã un pre-
cedent periculos, considerã repre-
zentanþii Bursei Române de Mãr-
furi, celãlalt operator care deþine,
în prezent, licenþã.

Marþea trecutã, deputaþii din Co-
misia pentru industrii ºi servicii au
adoptat o serie de amendamente la
Legea gazelor, potrivit cãrora produ-
cãtorii de gaze vor fi obligaþi sã tran-
zacþioneze integral producþia pe bur-
sa OPCOM, fiind lãsatã pe dinafarã
Bursa Românã de Mãrfuri.

Gabriel Purice, preºedintele - di-
rector general al Bursei Române de

Mãrfuri (BRM), spune cã toate avi-
zele instituþiilor de resort (Guvern,
prin Ministerul Energiei, Ministerul

Economiei, Consiliul Concurenþei,
ANRE), precum ºi opiniile instituþii-
lor europene (Comisia Europeanã,
EFET, ACER) au fost negative,
astfel cã adoptarea amendamentelor
a fost fãcutã într-un dispreþ total faþã
de acestea.

Domnul Purice considerã cã Iu-
lian Iancu, preºedintele Comisiei
pentru industrii, a manipulat mem-
brii Comisiei sã voteze amendamen-
tele la legea gazelor, dupã ce, în ace-
eaºi zi, primise de la Comisia Euro-
peanã, o scrisoare prin care aceasta
arãta cã este în total dezacord faþã de
amendamente.

ADINA ARDELEANU
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ÎN URMA EªECULUI FUZIUNII CU LSE

Conducerea Deutsche Börse,
criticatã dur de unii acþionari
l Asociaþia de investitori VzfK: “Când faci
aceeaºi greºealã de mai multe ori, e vorba fie de
lipsã de viziune, fie de prostie” l Piaþa nu mai ia
în calcul fuziuni de amploare

Carsten Kengeter, directorul
executiv al Deutsche Börse
AG, operatorul Bursei de Va-

lori din Frankfurt, este criticat dur de
acþionarii acestuia, din cauza eºecului
planului de fuziune cu London Stock
Exchange Group Plc (LSE).

În cadrul adunãrii anuale a acþio-
narilor, desfãºuratã sãptãmâna trecu-
tã la Frankfurt, investitorii care con-
troleazã puþin peste 16% din capita-
lul reprezentat au refuzat sã-ºi acor-
de susþinerea pentru “performanþe-
le” lui Kengeter în 2016, conform
Financial Times, care menþioneazã
cã aceºtia ºi-au exprimat nemulþumi-
rea ºi faþã de alþi membri ai manage-
mentului.

Amintim cã, la finele lunii martie,
Comisia Europeanã a blocat planul
de fuziune dintre operatorii bursieri
Deutsche Börse ºi LSE pe motiv cã
aceastã tranzacþie (în valoare de 29
de miliarde de euro) ar crea un mo-
nopol pe piaþa operaþiunilor de
clearing.

“Întrucât pãrþile nu au reuºit sã
ofere remediile cerute pentru corec-
tarea problemelor legate de concu-
renþã, Comisia a decis sã interzicã
fuziunea”, a afirmat, atunci, comisa-
rul pentru Concurenþã Margrethe
Vestager.

ALINA VASIESCU

(continuare în pagina 6)

SECURITATEA NU MOARE, SE TRANSFORMÃ

Spionii care au grijã de instituþiile statului democrat
lMetamorfozaþi în oameni de afaceri dupã 1989, vechii securiºti au reuºit sã monopolizeze domenii extrem de sensibile,
unele dintre acestea vizând securitatea naþionalã l Foºti spioni DIE la New York, ªoimaru ºi Luminiþa sunt afaceriºti de
succes cu instituþiile de forþã ale statului

Soþii Dan Michael ºi Luminiþa
Georgescu sunt, potrivit date-
lor de la Oficiul Naþional al

Registrului Comerþului (ONRC),
asociaþi în Avsec Security Services
SRL, compania care se ocupã cu re-
vizii ºi reparaþii la porþile de control
tehnic anti-terorist de la Camera De-
putaþior.

El, de formaþie inginer electro-
nist, ar fi fost iniþiat în tainele spio-
najului la începutul anilor ’70, po-
trivit surselor noastre. Ea, fiica ge-
neralului DIE Gheorghe Aurel, ofi-

þer deplin conspirat la Naþiunile
Unite (chiar în Consiliul de Securi-
tate al ONU) ºi a Emiliei Gheor-
ghe, maior acoperit la New York,
era traducãtoare de limbã englezã
tot la New York.

Coleg de spionaj cu cei doi la New
York, cãpitanul (r) DIE, Emilian Traian
Andreescu, fost reprezentant al Rom-
âniei în Consiliul de Securitate, ne-a re-
latat în amãnunt moravurile vremii:

“Pãrinþii îºi puneau problema sã
o cãpãtuiascã pe Luminiþa. ªi când
au venit în concediu, în vara lui

’76 sau’77, Gheorghe a aranjat cu
ofiþerii de aici: «Bã, gãsiþi-mi ºi
mie un bãiat». (…) Ei au rãspuns:
«Þi-l dãm pe ªoimaru (n.r. nume
conspirat). Era vorba de George-
scu, bãiat isteþ, inginer electronist,
trimis chipurile la o bursã la Seat-
tle. ªi l-au trimis la bursã, dar era
deja ofiþer DIE. Bãiat frumuºel.
Eu am lucrat cu el. A venit el la
New York. Au fãcut nunta acolo”.

Luminiþa ºi Dan au avut parte de o
cununie de vis, cu martori, în salonul
oficial al Misiunii României de la New

York. Pentru eveniment s-a deplasat, de
la Washington, consulul român Gheor-
gheGaºpar,ofiþerDIEsubacoperire,un
fel de primar în astfel de cazuri. Rom-
ânia nu avea consuli la vremea aceea, la
NewYork.Masaa fost întinsã la salonul
de protocol. Cãpitanul (r) Andreescu
apare în fotografii alãturi de soacra micã
ºi o însoþeºte pe mireasã la absolvirea
cursurilor Universitãþii Columbia.

EDUARD OVIDIU
OHANESIAN
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BCE: “Unele
bãnci din zona
euro nu-ºi
recunosc
problemele legate
de creditele
neperformante”

Unele bãnci din zona euro refuzã
sã-ºi recunoascã problemele legate
de creditele neperformante, potrivit
preºedintelui noii agenþii de supra-
veghere bancarã (SSM) din cadrul
Bãncii Centrale Europene (BCE),
Daniele Nouy.

Domnia sa a declarat vineri,
într-un interviu apãrut în publicaþia
finlandezã Talouselämä: “În toate
statele din zona euro existã bãnci
care nu au o situaþie prea bunã, dar
sunt hotãrâte sã-ºi rezolve în mod
curajos problemele. Existã, însã, ºi
bãnci care refuzã, oarecum, sã-ºi re-
cunoascã dificultãþile. Acestea vor
trebui sã-ºi schimbe atitudinea ºi sã
îmbunãtãþeascã situaþia”.

În luna martie, Daniele Nouy de-
clara cã ar putea fi necesarã închide-
rea unor bãnci din zona euro, dacã
acestea devin neviabile. “În anumite
cazuri, consolidarea sistemului ban-
car ar putea lua forma închiderii unor
instituþii, dacã acestea nu mai sunt
viabile”, a afirmat, atunci, Nouy,
menþionând cã abaterile de la nor-
mele globale au fãcut ca unele bãnci
sã devinã mai vulnerabile.
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Nici ministerele economice din Croaþia
nu ºtiu ce înseamnã economia

N
umele Croaþiei a apãrut
în presa internaþionalã în
ultimii ani, inclusiv
dupã aderarea la UE în

iulie 2013, mai ales în legãturã cu tu-
rismul ºi sportul.

De câteva luni situaþia s-a
schimbat semnifica-
tiv, pe fondul efor-
turilor disperate ale
autoritãþilor de la
Zagreb de a salva
Agrokor, cel mai
mare holding al þã-
rii, al cãrui faliment
ameninþã stabilita-
tea economicã din fosta Iugosla-
vie.

Parlamentul de la Zagreb a adop-
tat, în regim de urgenþã, o lege “dedi-
catã” companiilor de importanþã si-
stemicã aflate în dificultãþi financia-
re, cunoscutã sub numele Lex Agro-
kor. La o zi dupã aprobarea legii, în 6

aprilie 2017, Agrokor a fost preluatã
de stat.

Compania a fost fondatã în
1976 ca producãtor de flori ºi rã-
saduri, iar apoi s-a extins cu acti-
vitãþi de import-export a fructe-
lor, legumelor ºi plantelor oleagi-
noase, conform profilului din Wi-
kipedia. În 1997, Agrokor s-a
transformat într-un holding care
s-a implicat în mai multe sectoare
de producþie a alimentelor ºi a
ajuns sã deþinã Konzum, cel mai
mare lanþ de supermarketuri din
þarã, în urma unei achiziþii din
1994.

Expansiunea Agrokor s-a accele-
rat dupã 2010, pe fondul atragerii re-
surselor financiare atât de la bãnci
cât ºi de la investitori externi, prin
emisiuni de obligaþiuni, în ciuda
unei recesiuni prelungite a
economiei naþionale.

(continuare în pagina 3)

BANCA FACE CLARIFICÃRI ÎN CAZUL
RELATAT DE ZIARUL BURSA:

BCR a recunoscut eroarea ºi este
în curs de corectare a acesteia
l Clientul: “Consider cã am fost foarte
nedreptãþitã ºi, mai mult, mi-am pierdut
încrederea în BCR”

BCR ne-a transmis, vineri, unele
clarificãri legate de cazul relatat de
ziarul BURSA la finalul sãptãmânii
trecute, în care un client al bãncii a
fost anunþat de Oficiul de Cadastru ºi
Publicitate Imobiliarã (OCPI) cã
i-au fost cesionate “interdicþiile” ºi
“ipotecile” aferente creditului sãu,
care nu prezintã restanþe.

Reprezentanþii bãncii ne-au
transmis cã este vorba despre o eroa-
re operaþionalã punctualã, care va fi
corectatã. BCR ne-a declarat: “În

ceea ce priveºte cazul relatat de zia-
rul BURSA, s-a clarificat faptul cã a
fost o eroare operaþionalã punctualã
la notificarea garanþiei ipotecare la
Agenþia Naþionalã de Cadastru ºi
Publicitate Imobiliarã. Eroarea a fost
generatã de faptul cã, anterior, imo-
bilul aparþinuse unui alt proprietar,
care îl ipotecase pentru un credit
acordat unui agent economic.

EMILIA OLESCU

(continuare în pagina 8)

GRAM AUR = 164,5248 RON FRANC ELVEÞIAN = 4,1857 RON EURO = 4,5616 RON DOLAR = 4,0858 RON

Surse: “Arabii din Emirate, interesaþi de Bancpost”
l Trei jucãtori strãini - Abu Dhabi Investment Council, VARDE ºi un fond de investiþii canadian -
se spune cã ar fi pus ochii pe Bancpost l Banca face cu ochiul ºi unor instituþii de credit de la noi

Pe lângã bãncile din þara noa-
strã interesate de achiziþio-
narea Bancpost, se pare cã

sunt ºi câteva entitãþi strãine care
ar fi pus ochii de banca de la noi
cu acþionariat elen, dupã cum su-
sþin unele surse din piaþã. Acestea
spun cã unul dintre jucãtorii care
ºi-ar dori sã cumpere Bancpost ar
fi Abu Dhabi Investment Council
(ADIC), deþinut în totalitate de

Emiratele Arabe Unite (UAE).
Abu Dhabi Investment Council
este constituit din veniturile pro-
venite din industria petrolului, pe
care le investeºte într-o gamã lar-
gã de active, cum ar fi titluri de
proprietate, instrumente de credit,
active imobiliare, infrastructurã ºi
capital privat.

Câteva dintre investiþiile semni-
ficative ale ADIC sunt National

Bank of Abu Dhabi, Abu Dhabi
Commercial Bank, Union National
Bank Al Hilal Bank, Abu Dhabi
National Insurance Company, Abu
Dhabi Aviation Company, Abu
Dhabi Investment Company (Invest
AD), Abu Dhabi National Chemi-
cals Company.

EMILIA OLESCU
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Recent, jurnaliºtii au scos la ivealã
monopolul pe contractele pentru re-
vizii ºi reparaþii la porþile de control
tehnic anti-terorist de la Camera De-
putaþior, deþinut de societãþile
Avsec Security Services SRL ºi Mira
Telecom SA. Firmele vor împãrþi frã-
þeºte contracte în valoare de
209.179,73 lei la Camera Deputaþi-
lor. Conform ziariºtilor de la Jurnalul
Naþional, firma Avsec Security Ser-
vices SRL din Voluntari, cu ºase an-
gajaþi, ar fi beneficiat în ultimii ani de
peste 30 de contracte cu statul, în
valoare de 600.000 de euro (servicii
furnizate cãtre Nuclearelectrica, Mi-
nisterul Apãrãrii Naþionale ºi SPP).

PENTRU PRIMA OARÃ

Bitcoin a depãºit pragul de 1.900 de
dolari pe unitate

Bitcoin a depãºit, la finalul sãp-
tãmânii trecute, pentru prima oarã,
pragul de 1.900 de dolari pe unitate,
moneda virtualã fiind tranzacþionatã
vineri în urcare cu 2,35%, la
1.938,81 dolari pe unitate, relateazã
Business Insider.

În urma creºteri de vineri, bitcoin
este cu 102% peste nivelul din 27
martie, avansând în 23 din ultimele
26 de ºedinþe de tranzacþionare.

Creºterea pare sã fi fost determi-
natã de informaþia cã bitcoin este
consideratã, începând din aprilie,
mijloc legal de platã în Japonia.

Totodatã, cel mai mare retailer on-
line din Rusia, Ulmart, a anunþat cã

va începe sã utilizeze bitcoin, chiar
dacã Rusia nu va accepta bitcoin
pânã în 2018.

De asemenea, câºtigurile bitcoin par
sã fie impulsionate de speculaþiile po-
trivit cãrora Comisia americanã pentru
valori mobiliare ºi burse (SEC) ºi-ar
putea schimba decizia de respingere a
autorizãrii fondului ETF de bitcoin al
gemenilor Winklevoss. Aceastã deci-
zie a fost în dezbatere publicã pânã lu-
nea trecutã, dar Comisia nu ºi-a anunþat
decizia finalã.

Bitcoin s-a apreciat cu 105% în
2017, fiind moneda cu cele mai bune
performanþe în fiecare an, începând
din 2010, cu excepþia anului 2014.n

CÃLIN
RECHEA

“Ar trebui ca dimensiunea unei companii sã fie legatã de
dimensiunea economiei? Aceasta ar condamna
companiile din Croaþia sã rãmânã mici, iar dacã rãmân
mici, atunci nu sunt destul de competitive”.

MARTINA DALIC,
MINISTRUL ECONOMIEI DIN CROAÞIA


